
INTERVENCIÓ DEL SR. J. Vicenç Cervelló Atanes, representant del PAS al Claustre de 4 de març 

de 2016 

 

Text per incorporar a l'acta d'acord amb la normativa de procediment administratiu (Art. 

20.1 de la LLEI 26/2010, del 3 d'agost, de règim jurídic i de procediment de les 

administracions públiques de Catalunya i Art. 27.2 de la Llei 30/1992, de 26 de novembre, de 

règim jurídic de les administracions públiques i del procediment administratiu comú) 

  

Sr. Rector. 

Srs. i Sres. Claustrals. 

 

Quant al procés de Reestructuració en el que som immersos, com a Personal d'Administració i 

Serveis, pujo a l'estrat per donar a conèixer un tema que  preocupa als Caps de les 

Secretaries de les Facultats de la nostra universitat, i que fa perjudica al principi 

participatiu que hauria d'envoltar TOT el procés de reestructuració. 

 

Es tracte de les USAD: Unitats de Suport Acadèmic Docents de Centre. Té a veure amb la 

coordinació entre BackOffice i FrontOffice a què a fet referència el Dr Vallespí. 

 

Antecedents 

 

El projecte de la Unitat de Suport acadèmic Docent neix per donar recolzament especialitzat 

al personal docent que ocupa càrrecs de gestió acadèmica a nivell de Facultat. De manera que 

donaria suport en tràmits i aplicacions relacionades amb la gestió acadèmica i amb la gestió 

de la qualitat. És allò que es ve anomenant, suport Back Office. 

 

Els Caps de Secretaria hi estàvem completament d'acord. Sabíem que era un projecte 

necessari a totes llums. Per això, en data 2 de febrer de 2012, els 17 Caps de Secretaria UB 

signem un escrit, dirigit als òrgans de govern UB on expressem, quina creiem que és la millor 

estructuració d'aquestes unitats de suport dins les Secretaries de facultat. 

 

En aquest escrit, explicàvem que el projecte de la Unitats de Suport Acadèmic i Docent hauria 

de ser un pilar de la secretaria juntament amb el projecte de la Oficina de Graus i amb el 

projecte de l'Oficina de Postgraus.  

D'aquesta manera, es construirien tres ferms pilars de la gestió acadèmica i del suport als 

càrrecs de gestió docents. Tres ferms pilars que serien coordinats i gestionats pel o per la Cap 

de Secretaria. 

 

En les primeres decisions sobre reestructuració administrava el Consell de Govern  adopta un 



model de Unitat de Suport Acadèmic Docent que creiem serà poc eficaç en el conjunt de la 

gestió acadèmica. Sembla no haver interès per escoltar la proposta presentada pels Caps de 

Secretaria. Aquí el procés participatiu no ha existit, cosa que es una pèrdua de coneixement 

col·lectiu i un element desmotivador. 

 

Tot i així, fem un segon escrit, en data 6 de novembre de 2015, reafirmant la bondat de la 

nostra proposta, perquè estem convençuts que la millor opció per a la Unitat de Suport 

acadèmic Docent, és que sigui una unitat diferenciada dins la Secretaria, per tal que els 

docents amb càrrecs de gestió tinguin un punt de referència CLAR i efectiu quan precisin 

suport i recolzament amb els nous aplicatius i amb els nous processos acadèmics.  

 

Conclusió: 

Pensem que NO és bona idea que desaparegui l'actual concepte de Secretaria. I igual que 

nosaltres, així ho pensaven els legisladors que, a l'Estatut de 1985, a la reforma de 1997 i a 

l'actual Estatut de 2003, estableixen les secretaries i els caps de secretaria a nivell 

estatutari. Pensem que és millor idea reforçar-les estructurant-les en aquests tres forts 

pilars: Oficina de Graus, Oficina de Postgraus i Unitat de Suport acadèmic Docent. Totes tres 

unitats coordinades i gestionades per la figura estatutària del Cap de Secretaria. I, aquesta 

proposta feta al 2012 i al novembre del 2015 ha estat ignorada, no ha entrat en el procés 

participatiu.  

 

A banda de la reestructuració administrativa, com a membre electe, tinc la responsabilitat de 

recordar-li, Sr. rector, que l'any 2012 el seu equip de govern va permetre la intervenció de 

l'autonomia universitària per part dels poders territorials. 

El nefast resultat d'això va ser que molts de nosaltres, PAS i PDI, vam veure reduïda la nostra 

capacitat adquisitiva en major intensitat que la resta de treballador de la funció pública. 

Parlo de la desaparició de la matrícula gratuïta pel personal d'universitats. Cosa que va 

suposar, per exemple, que un treballador amb dos fills a la universitat veiés reduït el seu 

poder adquisitiu fins a 5.000 €, quantitat que sumada a les altres retallades, va suposar que 

la crisi donava un cop més fort al personal d'universitats que al personal d'altres 

administracions. 

 

Sr Ramírez, No passi a la història per ser el rector que més ha perjudicat als homes i dones 

que presten serveis en aquesta institució. En aquests darrers mesos del seu mandat, encara 

pot deixar aquest problema solucionat. 

Ara que comença a bufar el vent, ajusten les veles, si us plau.  

 


